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Jelen vannak:  

Juhászné dr. Baráth Márta jegyző, dr. Sárosi Magdolna a Polgármesteri Kabinet vezetője, dr. 

Trinn Miklós a Jogi és Szervezési Osztály vezetője, Németh Tibor a Főépítészi, 

Városfejlesztési és Üzemeltetési Főosztály vezetője, Sipos Gábor főépítész, Jávori Péter a 

Városüzemeltetési Osztály vezetője, Reiszné Naszádi Magdolna az Intézményfelügyeleti és 

Humán Főosztály vezetője, Herczeg István a Köznevelési, Közművelődési és Sport Osztály 

vezetője, Aradi Gizella a Közgazdasági Főosztály vezetője, dr. Finta Béla a Közigazgatási és 

Ügyfélszolgálati Főosztály vezetője. 

 

Jelen vannak továbbá a mellékelt jelenléti ívek szerinti civil szervezetek képviselői, valamint 

kerületi lakosok. 

 

A közmeghallgatáson részt vett még Paulusz Katalin és Varga Mónika jegyzőkönyvvezetők.  
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   László Tamás polgármester: Köszönti a közmeghallgatáson 

megjelenteket, a képviselő-testület tagjait, a tisztségviselőket, az önkormányzat cégeinek a 

képviselőit, a rendőrkapitányt. A közmeghallgatást négy témában hirdették meg; 

kerületfejlesztés, közbiztonság, köztisztaság, közterületek rendje. Ezek a témakörök jelennek 

meg legtöbbször a lakossági fórumokon és a közmeghallgatásokon. A kerületfejlesztési 

kérdésekkel kezdené el a mai közmeghallgatást. Már kaptak néhány olyan kérdést, amely 

érint hasonló jellegű témákat. A kerületfejlesztés terén nagyon jelentős beruházások vannak; 

az újpalotai lakótelepen, intézményekben jelentős felújítások zajlanak. Rákospalotán a 

Patyolat utcai óvoda reményeik szerint november közepére elkészül. A Fő úti bölcsőde 

átépítése is hamarosan elkezdődik az első ütemmel. Folynak munkálatok tervezési és 

engedélyezési szinten az újpalotai piacon, illetve előkészítés alatt van számos közlekedési 

beruházás. Tehát, a fejlesztéspolitikában nagyon jelentős előrelépések történek. Az elmúlt 

három év során ezen a területen több minden történt, mint több ciklusban összesen. A 

közbiztonság területén jelentős lépés történt, mert elindul a térfigyelő kamerarendszer 

kiépítése, melynek a jelenlegi költsége 50+30 millió forint, összesen 80 millió forint. Ez egy 

bővíthető rendszer, erre fogják rátelepíteni a műfüves pályákat. A kiépítés karácsonyig 

megtörténik, reményeik szerint a beüzemelés is megtörténik addig. A köztisztaság, 

közterületek rendje kapcsán sok minden történik, jelenleg is folynak olyan akciók, amelyek 

ezt a területet érintik. Ilyen többek között a Fővárosi Önkormányzaton belül működő FKFV 

által megnyert Uniós pályázat, melynek kapcsán a szelektív hulladékgyűjtés rendszere a 

lakótelepen és a kertvárosban két szegmens vonatkozásában a lakóházakhoz, illetve a 

kertvárosi lakótelkekhez kerül. Ezzel párhuzamosan megszüntetésre kerülnek a régóta irritáló 

szelektív hulladékgyűjtők, amelyek sajnos egyszerűen vonzzák a szemetet. Ez ugyan a 

Fővárosi Önkormányzat feladata, de minden esetben részt kell vennie az önkormányzatnak is 

a probléma kezelésében. Előkészítés alatt van a kerületi rendészeti szerv létrehozása, melynek 

lehetőségét törvény teremtette meg. Létre tudnak hozni egy olyan kerületi rendészeti szervet, 

melynek több jogosítványa van, mint amivel korábban fel tudták ruházni a Kerületgazda 

Szolgálatot. A jövőben a Kerületgazda Szolgálatot és a Közterület Felügyeletet össze kívánják 

vonni, így egy hatékonyabb szolgálat kialakítására nyílik reményeik szerint lehetőség. A 

köztisztaság és a közterületek rendje sok egyéb vonatkozásban is téma. A közterületek 

felújítására, fejlesztésére nagyon jelentős összegeket fordítanak. Elég, ha megnézik a 

játszótereket, parkfelújításokat, parkoló építéseket, amelyek mind azt szolgálják, hogy azokat 

az irritációkat, amelyek elsősorban a lakótelepen jelennek meg, csökkentsék. Ezen a téren is 

nagyon jelentős előrelépések vannak. Bevezetésképpen egyenlőre csak ennyit mondana, 

szeretné, ha minél több kérdés, észrevétel elhangozna. A már beérkezett, írásos kérdéseket 

szünetben ismertetni fogja, illetve megkérdezi, hogy a kérdés feltevője jelen van-e. A választ 

nemcsak írásban, de természetesen ha jelen van az érintett, személyesen is el fogja mondani. 

Most a jelenlévőkön a sor. Kéri, hogy mindenki mielőtt felszólalna, mondja el nevét, címét, 

hogy azt a jegyzőkönyvben rögzíteni lehessen. 

 
Balogh László (Zsókavár u. 53): A Zsókavár utca páros oldalán 

összesen hat kamerát fognak elhelyezni. Az utca páratlan oldalán nem lesz. A páratlan oldal 

nem áttekinthető a fák miatt, a házak bejáratai, járdái nem tekinthetőek át. Van-e arra 

valamiféle elképzelés, hogy a páratlan oldalt is ezek a kamerák figyelni fogják? Szakemberek 

szerint, a páros oldalon elhelyezett kamerák a páratlan oldalt nem fogják látni.  

 Sok felesleges dolgot lát Újpalotán. Van ott egy Gyros Kuckó nevű étkezde, ahol felverték 

a járdát, és létrejött néhány autó számára (kb. 3 autó részére) parkoló. Arról nem is 

beszélve, hogy ez az étkezde és a mellette lévő Nemzeti Dohánybolt a bűnözés 
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melegágya. A Nemzeti Dohánybolt előtt állandóan italoznak, csak rosszarcú embereket 

lehet itt látni. Aki ezen a környéken lakik, az egyértelműen megtapasztalhatja.  

 Érdeklődni szeretne a panelprojekttel kapcsolatban, hogy miért csak a páros oldalra 

vonatkozott? A jobb oldalon is szeretnék a házat megszépíteni, de ezt nekik majd saját 

erőből kell megoldaniuk. Ennek ellenére ez a céljuk.  

 A napokban napvilágot látott egy írás, - talán az Origo-ban – ahol Újpalotát a 

legfertőzöttebb területnek nyilvánították, különösen a Zsókavár utcát és a Páskomliget 

utcát. Itt a legtöbb a nyakláncletépés, és ezen a területen tűnik el a legtöbb autó is.  

 Piaccal kapcsolatban: le lett bontva néhány épület, mert az volt a cél, hogy az idén 

elinduljon a felújítás, de még nem történt semmi. A piacon több alkalommal tapasztalja, 

hogy feketedik a hús a hentesnél. Ilyenkor korábban minden esetben szólt a 

piacfelügyelőnek, de mostanában nem találja.   Nagyon sok az árus, mindenki egy áron ad 

mindent, minden ugyanaz, nagyon zsúfolt a piac. Ez a helyzet nem normális, változtatni 

kellene.  

 Nyugdíjasok kérdése: keres egy olyan szervezetet, ahová nemcsak a 80-90 évesek járnak 

hanem a 60 és 70 év körüli emberek is megtalálhatóak. Nincs ilyen tudomása szerint.  

 Az ifjúság helyzete: a Száraznád úti közösségi Házban azt hallotta, hogy lesz egy Ifjúsági 

Centrum. Hallhatna bővebben erről? 

 A Polgármesteri Hivatal előtt lévő faliújságon 2010. évre szóló felhívások vannak, ideje 

lenne bevenni. 

 A Palotai Nyitott Ajtó Irodába hiába látogat el, soha semmiről semmilyen információt 

nem kap.  

 Tavaly a kerületben járt a Benkó Dixieland Band, pontosabban a Zsókavár u. 15-ben. Ha 

véletlen nem jár arra, akkor nem szerez tudomást arról, hogy meg lehet őket hallgatni 

1000 forintért. Tehát a kulturális élet reklámja, propagandája sehol sincs. Miért nem lehet 

nagyobb hirdetőtáblákat kitenni? Az emberek beszürkülnek, jobb lenne ha nyitottabbá 

válnának, mert a nyitottság egyfajta közéletiséget is megteremtene.  

 A parkolás kérdés Újpalotán megoldásra vár. Kijön a Közterület Felügyelet, körbeszalad, 

és csak a parkoló autókat bünteti. Már ő is kapott 10 e forintos büntetést azért mert rossz 

helyen állt, bár a forgalmat nem veszélyeztette. 

 Rendőrt Újpalotán csak akkor lehet látni, ha le kell zárni területet mert tűz van, vagy egy 

háromhetes hullát találnak, már erre is volt a napokban példa. Itt nincs rendőri jelenlét. A 

rendőrnek az a dolga, hogy demonstrálja, hogy létezik. A Fő téren keresztül menni 

sötétedés után nagyon veszélyes, az itt lakó emberek félnek.  

Az általa felvetett problémák valósak, írásos választ nem kér, csak kéri, hogy fontolják meg és 

gondolják át az általa említett problémákat.   

 

László Tamás polgármester: A felsorolást nagyon köszöni, félő hogy 

az összes kerületi problémát felölelte ez a hozzászólás.   

 
Balogh László (Zsókavár u. 53): Természetesen azt is el kell mondania, 

látja, hogy szépül és újul a kerület. Valóban nemcsak a problémák, a fejlődés is jól látható. A 

gond az, hogy a művelődési tevékenységekről csak az internet útján tájékozódhat, vagy ha a 

művelődési házban kezébe kerül a szórólap, mert nincs elég reklámja a rendezvényeknek.  

 

László Tamás polgármester: Annyi minden elhangzott, hogy néhány 

dologra válaszolni szeretne, illetve kéri a hivatal vezetőinek segítségét.  

 Balogh úr elmondta, hogy a Zsókavár utca páratlan oldala nem kap semmit. A szociális 

városrehabilitáció I. ütemét 2010. szeptemberében be kellett volna fejezni, de csak akkor 
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tudták elkezdeni. Lebonyolították azóta az I. ütemet, a II. ütemet, az elszámolás utolsó 

lépéseinél tartanak, de szerencsére megnyerték a III. ütemet is. A szociális 

városrehabilitációnak van egy területi lehatárolása, amit akcióterületnek hívnak. Az 

akcióterületet még az elődeik határozták meg. Azon az akcióterületen belül folynak 

felújítások Európai Uniós forrásból, aminek a pályáját területi lehatárolásban – és nem 

tartalmilag – kijelölte az előző önkormányzat képviselő-testülete. Folyamatosan 

gondolkodnak és dolgoznak azon, hogyan lehetne a tapasztalatok alapján olyan programot 

kialakítani, amely alkalmas arra, hogy a többi lakóépületben is legyen panelfelújítás, mert 

e-nélkül valóban ezen panelépületek rezsi költsége hihetetlen megterhelő, különösen a 

nyugdíjasok számára. Reményeik szerint az elkövetkezendő egy-két hónapban elkészül 

egy olyan program, amely bemutatja, milyen panelprogramot tudnak előállítani. Ennek 

egy komoly baja van, hogy a ZBE program és az Európa Uniós fejlesztések 

magántulajdonú épületekre vonatkozóan nem nagyon kínálnak pályázati forrást, tehát 

egészen másképp kell gondolkodni ebben.  

 A Nemzeti Dohányboltokkal kapcsolatban biztos fel fog még merülni kérdés. Egy olyan 

szabályozás látott napvilágot, amely azokat a korlátozási lehetőségeket, amiket a saját 

közterület használat kapcsán ki tudnak mondani, az ezen boltok környezetében korlátba 

ütközik. Össze fogják gyűjteni az összes Nemzeti Dohánybolttal kapcsolatos konkrét 

panaszt. Például az Erdőkerülő úti Szolgáltató és Kereskedőházzal kapcsoltban tud ilyen 

esetről, de van máshol is gond, ahol nagyobb a forgalom. A nyitva tartást korlátozni 

kellene több esetben. Ezeket a gondolat sokan észlelik, de nemcsak a XV. kerületben, 

hanem máshol is jelen van. A panaszokat köszönettel veszi, szeretnék ennek szabályozását 

nemcsak helyileg, hanem kiterjesztetten megoldani.  

 A piac kérdésével kapcsolatban: a bontást nagyon nehezen lehetett lebonyolítani, mert 

komoly akadályokba ütköztek. A mostani akadályok telekalakítással kapcsolatosak, illetve 

néhány építési engedélyre várnak. Az I. ütem tervei elkészültek, a programot terv szinten 

világosan látják, a hozzá tartozó költség benne van a költségvetésben, tehát amint az 

engedélyek napvilágot látnak, a munkálatokat tovább folytatják. Volt aki azt mondta, 

hogy a bontást is később indítsák el, amikor az építkezés folytatódik, de ragaszkodott 

ahhoz, hogy amint megnyílik a lehetőség a bontásokat hajtsák végre. A programba 

beletartozik a Nyírpalota úti zöldsávban parkoló építése, a Kontyfa utca 2-8. szám alatti 

lakóépület fogadószintjén üzletek kialakítása, egy elsősorban gyalogos közlekedésre 

alkalmas sáv kialakítása, és a piac felújítása a gyógyszertár és a kisáruház közötti 

területen. Ez bonyolódna az  I. ütemben, és később folytatnák a további részeken. Kéri a 

Csapi-15 Kft. igazgatóját, egészítse majd ki az elhangzottakat véleményével.  

 Köszönti a jelenlévők között a Rendőrkapitány urat, kéri, hogy a felmerülő kérdések 

tekintetében adjon majd  tájékoztatást. Nemrég a XV. kerületi Rendőrkapitányság 

beszámolt a kerületi bűnügyi helyzetről. A beszámoló nem egészen azt tükrözte, amit 

most Balogh úr elmondott.  

 A Gyros kuckó melletti parkolóval kapcsolatban Németh Tibor főosztályvezető úr 

segítségét kéri. Több lépcsőben zajló kistér megújítási folyamat zajlik, ennek több 

lépéséről már be tudnak számolni. 

 Több olyan kérdés merült fel, amely a kommunikációval, reklámmal, a közművelődési 

program nyilvánosságára vonatkozik. Természetesen az elhangzottakat, javaslatokat 

igyekezni fognak megszívlelni, figyelembe venni. Minden jelentősebb közművelődési 

akciót hihetetlen mértékű szórólapozás előz meg, de javítani a helyzeten még mindig 

lehet. A Nyitott Ajtó Irodában rengeteg prospektus van, de természetesen el fog látogatni 

oda, és utána jár az elhangzott problémának.  

 Az idősek és fiatalok kérdése: A kerületben elindult a 60+ Program, mellyel egy XI. 

kerületi programhoz csatlakozott a kerület. Felkéri Naszádi Magdolna főosztályvezető 
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asszonyt, hogy a programról számoljon be. Valóban szeretnének létrehozni egy ifjúsági 

közösségi teret befogadó térként, bízik abban hogy a képviselő-testület együttműködő lesz 

ebben a kérdésben. 

 A konténerváros kérdése: nemcsak tiltakoznak ellene, de olyan városrendezési 

szabályozást is jóváhagyott a képviselő-testület, amely ellehetetleníti, hogy megépüljön a 

kerületben egy ilyen konténerváros. Valamikor novemberben megszűnik a Józsefvárosi 

piac, akkor várható, hogy újabb akció lesz ebben a kérdésben, de oda fognak figyelni arra, 

hogy elejét vegyék a dolognak.  

 Parkolás: Kéri dr. Finta Béla főosztályvezető urat, számoljon be néhány mondatban a 

Közterület Felügyelet működéséről. Újpalotán a lakótelepen jelentős parkoló felület 

létesítése folyik. Ezzel kapcsolatban sok kérdést kapott, amely összefügg a Közterület- 

felügyelet munkájával, és a büntetésekkel.  Nem bíztatná arra a Közterület-felügyeletet, 

hogy fogja vissza magát, mert egyszerre szeretnék megoldani a közterületen a rendet, és 

biztosítani a parkolás lehetőségét. Igen jelentős mértékű parkoló építés folyik Újpalotán, 

melynek végeredménye egy karácsony előtti újságszámban meg fog jelenni. 

 A Fő téren a közvilágítás fejlesztése zajlik. A közbiztonságot a kamerákkal lehet egyrészt 

helyettesíteni, másrészt a közvilágítás fejlesztésével, mert a világos tereken kevesebb 

bűncselekmény történik. A térfigyelő kamerarendszerrel kapcsolatban Balogh úr jelezte, 

hogy a Zsókavár u. páratlan oldala nem kap kamerákat. A kamerarendszert hosszútávú 

program keretében bővíteni szeretnék, még további legalább ugyanennyi, 27 kamerát 

szeretnének elhelyezni. A kertvárosra is kiterjesztik, ezért a központ és az antenna 

rádiókapcsolattal kiépített rendszer lesz, az adóvevő a Nyírpalota út 71 sz. alatti toronyház 

tetején kerül elhelyezésre. A központ a rendőrségen lesz, a rendőrség oldja meg a 24 órás 

figyelést, és az ezzel kapcsolatos feladatokat. További kérdések következnek. 

 

Vajda Vera (Zsókavár u 2.): Az előbb felszólaló úr említette a 

Zsókavár utcában a parkolással kapcsolatos problémát. Tejesen igazat ad neki, és a ház lakói 

nevében is szeretné kifejezni teljes felháborodásukat, mert amióta kevesebb a parkolóhely, 

azóta büntet a Közterület-felügyelet. Épül egy parkoló az óvoda előtt, amely megvolt, de most 

felújítják. Hátul az iskola falánál is csinálnak parkolókat, amivel igyekeznek bővíteni a 

helyeket, de oda biztos senki nem fog állni, mert nem lehet rálátni az autókra. Itt is kellene 

kamerát elhelyezni. A másik problémájuk az, hogy elvettek Zsókavár u. 2., 4.,6. sz. háztól 

minimum 50 parkolóhelyet, mert díszkövet csináltak. Ennek csak részben tudnak örülni, 

mivel hiányzik a parkolóhely. A beültetett bokrokat a lakosság ellopta, amit pedig fűmaggal 

szórtak be, már rég kiégett a locsolás hiánya miatt. Két évvel ezelőtt, amikor jelen volt egy 

közgyűlésen, kérték a Főpolgármester urat, szüntesse meg az óvoda bejáratától 200 méterre 

lévő szelektív hulladékudvart. Ez azóta sem történt meg, rettentő koszos ez az épület. A 

Zsókavár utcai gyógyszertár és az OTP között volt két bódé. Meg kellene nézni, hogy néz ki a 

helye, kilógnak a csövek, rendezetlen a környezete. Az új gyönyörű kövezeten jobban látszik 

a kutyagumi és a madárürülék, és háromszor annyi a dohánycsikk mint korábban volt. 

Kivágásra került az építkezés alatt jó néhány egészséges fa, amit pedig otthagytak hatalmas 

fát, és a felső ágait le kellene vágni, mert az például rendbetételre szorul. A csigalépcső, 

amely felvezet a könyvtárhoz végre ki lett takarítva, de már kezd úgy kinézni, mint korábban, 

mert nem vigyáznak rá az emberek. Elnézést kér, hogy csak panaszkodott, de az 

életkörülményeik miatt el kellett mondania ezeket a problémákat. 

 

Keresné Arató Éva (Zsókavár u. 2.): Szintén a parkolás problémáját 

szerette volna megemlíteni. Jelenleg sehol nem tudnak a kocsik parkolni, emiatt a közterület 

felügyelő rendszeresen bünteti az ott lakókat. Nem korrekt eljárás, hogy büntetnek, mert nincs 

hol parkolni. Úgy hallotta, hogy a Toronyházaknál kiskerteket fognak kialakítani. Palotán 
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minden fa, fűszál számít a betonépületek között. Mennyire fogja ez pótolni a kivágott fákat? 

Akik pedig itt szeretnék a kiskerteket megművelni, felhívták a figyelmüket arra, hogy az 

autóút mellett zöldséget termeszteni nem célszerű? Tele lesz ólommal, benzinnel, 

szennyezettséggel.  

 

László Tamás polgármester: Új kérdésként merült fel konkrét 

témaképpen a szelektívgyűjtő a Zsókavár u. 2., 4., 6., sz. ház mögötti területen.  

 Az összes szelektívgyűjtő sziget megszüntetésre fog kerülni.  

 A bódék lebontása a spirálház környezetében: hosszú küzdelem eredménye, hogy végre 

lebontásra kerültek. Az egész körzet átalakul és át lesz építve. Bízik abban, hogy jövő 

nyáron itt egészen más helyzetet fognak látni. Nem látják értelmét annak, hogy most más 

forrásból, ami az önkormányzat költségvetését terhelné, valamifajta átmeneti megoldást 

találjanak, viszont igyekezni fognak a területen rendet tartani. Legutóbb volt itt egy nagy 

rendezvény, melynek kapcsán kitakarították az egész területet, hatalmas benőtt fákat 

vágtak ki. A helyzet jelentősen javult, de sajnos az ennyire elhanyagolt területeken a 

visszaromlás gyorsan zajlik.  

 A csigalépcső átépítésre kerül, erre az építési engedélyt a héten megkapják, és a Spirálház 

átépítése gőzerővel el fog indulni. A kiviteli tervek készítése a következő hónapokban 

elindul, és valamikor tavasszal elkezdődik az építkezés.  

 A parkolás kérdése: ebben a körzetben közel 100 db parkoló épül, tehát sokkal többet 

építenek vissza, mint amennyit megszüntettek. A Zsókavár u. 2.,4..,6. számú házak körüli 

közterületen korábban is szabálytalan volt a parkolás, olyan közterületen parkolt a 

lakosság, ahol az nem volt megengedett. Itt nem szüntettek meg legális parkolót, de 

leszámolták azokat a parkolókat, amelyek ott az autók jelenléte alapján megszámolható 

volt, de annak kb. a kétszeresét építik vissza. A Zsókavár I. ütemet azzal kezdték, hogy a 

három toronyházzal szemben lévő területen létesítettek először egy parkoló felületet. Ezen 

a téren elég jelentős lépések történtek már eddig is, és jelenleg is folyamatban van. A 

Zsókavár u. 2. sz. lakóépület és a trafóház közötti területen például 45 állásos parkoló 

létesül. További két helyen 58 parkoló létesül, így 103 parkolót létesítenek egy párszáz 

méteres sugarú körzetben.  

 A Nyírpalota u. 71. előtti kiskert egy un. közösségi kert, aminek elsősorban nem az a 

rendeltetése, hogy itt paprikát, paradicsomot termeljenek. Ebben a témában kéri Németh 

Tibor főosztályvezető úr segítségét. Rengeteg ember jelentkezett a közösségi kertben való 

részvételre, több mint húszan, de kb. 17-18 kis egységet lehet kialakítani.  

 A közterület, köztisztaság kérdésével kapcsolatban elmondja, hogy a térfigyelő 

kamerarendszer nagyon hatékony intézkedésrendszert fog lehetővé tenni. A közterületen 

jelenleg is tiltott a dohányzás, kivételt képeznek a meghatározott helyek, és ennek érvényt 

is fognak tudni szerezni a térfigyelő kamerákkal.  

Átadja a szót CSAPI – 15 Kft. igazgatójának, ezt követően pedig a XV. kerületi 

Rendőrkapitánynak, felkéri őket, legyenek segítségére a válaszadásban.  

 

Szaniszló Attila (Csapi-15 Kft. ügyvezető igazgatója): Köszönti a 

jelenlévőket. Négy kérdésben szólították meg, ezekre sorban adná a választ. Balogh úr 

panaszt szeretett volna tenni a piacfelügyelőnél. Tájékoztatja, hogy piacfelügyelő ma már 

nincs. A piacfelügyelők hatósági személyek voltak, és ahol még hatósági intézményi 

rendszerben üzemeltetik a piacokat, ott van piacfelügyelő, de náluk üzemeltetési munkatárs 

van. A nyitva tartás teljes időszakában biztosítják, hogy a piacot üzemeltető cégnek legalább 

egy munkatársa bármikor a panaszos vásárló rendelkezésére álljon. Nemrég 

forgalomszámlálást végeztek az Újpalotai Piacon, a két évvel ezelőtti felmérést ismételték 

meg, hogy lássák, milyen irányban mozdult el a piac. A vizsgálat eredményeként 
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megállapították, hogy legalább 1,5%-kal növekedett a piacra be- és kilépőknek a száma. Az 

Újpalotai Vásárcsarnok és Piac népszerűsége a vásárlók és a lakosok körében nem csökkent. 

Ettől függetlenül nagyon sok árusító egység van, és bizony a hentesek között is előfordul aki 

hibázik. Ilyen értelemben nagyon jogos lehet az a panasz, amely a hús minőségére 

vonatkozik. Ilyen esetben az üzemeltetési előadóknál kell panaszt tenni, akik megpróbálnak 

mediálni a panaszos és a hibát elkövető kereskedő között, hogy rendezzék békés úton a vitát, 

váltsa vissza az árút, adja vissza a pénzt. Másik eset, hogy jegyzőkönyvet vesznek fel a 

panaszról, amit továbbítanak az illetékes hatóságoknak. A hibázó kereskedőkkel szemben 

valóban kontroll kell hogy legyen, ezért a vásárlói panaszok kezelése mellett a hatóságok 

aktív jelenlétének is nagy szerepe kell legyen. Rendszeres, ütemezett ellenőrzések vannak, 

amivel ezeket a tendenciákat vissza kívánják szorítani. Tehát a nyitva tartás teljes ideje alatt 

az illetékes munkatársat el lehet érni. A zsúfoltsággal kapcsolatban elmondja, hogy több 

szempont ütközik egymással. Megpróbálják a lehető legnagyobb választékot biztosítani, de ez 

csak sok árus jelenlétével lehetséges. A másik szempont, hogy jelen pillanatban az 

önkormányzati rendszeren belül az egyik legfontosabb munkahely biztosító terület az 

Újpalotai Vásárcsarnok és Piac. Tehát, amikor arról van szó, hogy csökkenteni kell az 

árusítók számát, akkor egyúttal munkahely megszüntetésről is beszélnek. Számításaik szerint 

280 körüli az állandó munkahelyek száma és legalább 400 fő jelentősebb bevételt szerez erről 

a piacról. A mai gazdasági helyzetben ez tisztelendő szempont, védendő. Ettől függetlenül a 

zsúfoltság az egyik legjobban visszatérő panasz a piac szempontjából. Elsősorban a 

Páskomliget utcai belső sort szokták nagyon lassúnak tartani, ahol a kisárutermelők és a 

pavilonok vannak. Az a fejlesztési projekt, aminek az első üteme hamarosan megvalósul, és 

második és harmadik ütem is kapcsolódik hozzá, megpróbál tökéletes választ adni ezekre a 

kérdésekre. Megpróbálnak egy olyan átláthatóságot, átjárhatóságot biztosítani, ami ezt a 

kérdést hosszútávon rendezi, de úgy, hogy közben megőrzi az értékeket is, vagyis a 

választékot, a kereskedelmi tevékenység hatékonyságát.  Úgy kell vizsgálni, hogy 

versenyképes maradjon akár a Bosnyák téri piaccal, vagy a bővített Tesco-val szemben is. 

Ehhez kell szolgáltatásokat, bizonyos választékot, volument nyújtani. Nemcsak az első ütem 

kapcsán, hanem azt megelőzően is van több olyan elképzelésük, programjuk, amit 

mostanában dolgoznak ki, amely a zsúfoltságot csökkenteni tudja. Általában elmondható, 

hogy a vásárló szempontjából az nem hátrány, ha van választék, ha sok az árus. A következő 

kérdéskör a közbiztonságot érintette. Személyesen megélt tapasztalatai mások, mint ami most 

elhangzott. A társadalmi nyomás, vagyis a rosszarcú bűnöző elemek felbukkanása sajnos 

erőteljesebb lett. Szeretné megragadni az alkalmat, hogy köszönetet mondjon a 

Rendőrkapitány úrnak, és azoknak, akik ennek érdekében intézkedtek, mert elmondható, hogy 

januártól kezdve az újpalotai piac környékén nagyon intenzív rendőri jelenlét tapasztalható. 

Gyakorlatilag minden nap kétszer-háromszor több fő részvételével bejárást tartanak, nagyon 

sok terhelő nehéz elemet sikerült eltanácsolni a piac területéről. Igaz, hogy nagyobb a 

nyomás, de a velük szemben fellépő erő is megerősödött. A hivatkozott cikkben is megemlítik 

az újpalotai piacot, de abban az összefüggésben, hogy itt már lehet lángost kapni már 220 

forintért. A biztonsági szolgálat és a rendőrök között nagyon jó együttműködés alakult ki, a 

kiépülő kamerarendszer is sokat fog segíteni, még jobban védett területe lesz a kerületnek a 

piac és környéke.  

 

   László Tamás polgármester: A kérdező némiképpen ingatta a fejét a 

válaszokat hallva. Úgy gondolja, hogy az első ütemű fejlesztés valóban nagyon sok mindenre 

választ fog adni, hogy lehessen látni, milyen irányba szeretnének haladni a piacfejlesztéssel. 

A zsúfoltságot valóban enyhíteni szeretnék. Tisztázottabb helyzetet teremtenek azzal, hogy a 

parkolást meg kívánják oldani, ezáltal az illegális parkolást – amely például a Nyírpalotai 

buszmegálló közelében tetten érhető – át tudják terelni. A logisztikai parkolást illetően a 
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személygépkocsi parkolást elválasztják. Világosnak kell lennie, hogy az áruszállítás hol, 

hogyan történik, az a Páskomliget utca felöl elkülönített bejárattal, sorompóval, zárt védett 

pozícióban fog történi, és az onnan induló parkolókat új bejárattal fogják kialakítani. Bízik 

abban, hogy az I. ütem sok kérdésre választ ad, amelyek jogos felvetések. A Páskomliget 

utcai oldal valóban zsúfolt, de komoly lépéseket tesznek az elkövetkezendő hónapokban, 

hogy ez megszűnjön. Felkéri Galambos Ferenc rendőrkapitány urat, hogy a közrend, 

közbiztonság eddig felvetett kérdéseire, illetve általánosságban is ossza meg a 

közmeghallgatás részvevőivel a gondolatait. 

 

Galambos Ferenc (XV. kerületi rendőrkapitány): Személyesen nem 

olvasta a hivatkozott írást, de hallott róla, és utána nézett a Zsókavár utcára vonatkozóan. 

Olyan adatok voltak a cikkben, amely arra utal, hogy itt a legtöbb az erőszakos jellegű 

bűncselekmény. Igen, történtek itt erőszakos jellegű bűncselekmények, az egyik legsúlyosabb, 

egy darab rablás volt, amikor két fiatal lökdösődött, és az egyik elvette a másik telefonját, aki 

elesett. Súlyos sérülés nem történt. Az ügyben a nyomozás még tart. Volt egy darab súlyos 

testi sértéses ügy, amikor ketten összeverekedtek. Súlyos testi sértésként indult a nyomozás, 

de könnyű testi sértés lett belőle, mert az orvosszakértő ezt állapította meg. Az ügy bíróságon 

van. Ezen kívül ebben az évben öt garázdaság történt, amit főleg ittas emberek követtek el. 

Mind az öt ügyben megvannak az elkövetők, az eljárás lefolytatás alatt van. A cikk az 

erőszakos bűncselekményekről szólt, ezért gondolta, hogy részletesen elmondja, milyen 

esetekről van szó valójában. Tény és való, hogy gépkocsi lopás is történt, egy nyaklánc 

kitépés is volt, de erőszakos jellegű támadások csak azok, amiket említett. Balogh úrnak 

elmondja, hogy ő is azt szeretné, ha minél több rendőr lenne az utcán, de a régebbi időszakhoz 

viszonyítva mostanság több rendőr van az utcákon. Január elsejétől az újpalotai piacra úgy 

szervezik a szolgálatot, hogy ha nincs rendkívüli esemény és berendelések, állandó rendőri 

jelenlét akkor is legyen mindennap két fővel. Van kivétel egy-két nap, de 80%-ában nyitástól 

zárásig jelen vannak. A másik fontos téma, – polgármester úrral is tárgyaltak erről – hogy 

megpróbálják az önkormányzat segítségével a lakótelepre a KMB szolgálat visszatelepíteni. A 

lehetőséget és a helyiséget megkapják, így az elkövetkezendő időszakban a körzeti megbízott 

kollegák, akik azon a területrészen teljesítenek szolgálatot, már ott veszik fel a szolgálatot és 

nem a központban. Profil tiszta körzeti megbízotti szolgálatot fognak ellátni, tehát semmilyen 

más elvonó tényezővel nem fognak foglalkozni. 

 

László Tamás polgármester: A KMB szolgálattal kapcsolatban kérésük 

az volt a kapitány úr felé, hogy a körzeti megbízottak az utcán legyenek, és ne az irodában. Ez 

valóban elég jelentős előrelépés már ebben az évben. Egy kisebb méretű irodát kapnak, pont 

annak érdekében, hogy ne ott legyenek, hanem az utcán teljesítsenek szolgálatot a rendőrök. 

Az irodai félfogadás és a személyes gondoskodás célját szolgálja, amit hamarosan ki fognak 

alakítani a Kontyfa utcában. Egy más szemlélettel szeretnék most a KMB irodát kialakítani, 

amely az utcai jelenlétet erőlteti.  Balogh úr a vásárcsarnokot érintő kérdéskörében elmondta, 

hogy egyformák az árak. Az ő gondja inkább az, hogy a valóban őstermelői piac jelenléte 

viszonylag szegényes, mert a viszonteladói világ az uralkodó a piacon. A Csokonai 

Művelődési Központ a saját udvarán létesített termelői piacot. Ez úttörő tettnek számít, arra 

nézve, hogyan kellene átfogó regisztert kialakítani a 30-40 km-en belül létező őstermelőkről, 

az ő saját specialitásukról. Kéri a kerület lakosságát, ha van az ismeretségi körükben nem túl 

messze ilyen típusú személyiség, akit ismernek, akkor juttassák el a nevét, a terméket amit 

árulna, mert akkor ezzel is bővíthetnék a regisztert. Tájékoztatja a jelenlévőket, hogy egy 

kisbabával érkező fiatal pár is jelen van a közmeghallgatáson, ezért soron kívül szót ad 

számukra, mivel felszólalásra jelentkeznek. 
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   Nagy Attila (Zsókavár u.2.): A parkolóhelyeket érintő témában 

szeretne felszólalni. Polgármester úr említette, hogy több mint 100 parkoló kerül kialakításra, 

amely kamerával megfigyelt lesz. Tudomása szerint a Kőrakáspark környékén létesült már 

ilyen parkoló, amelynek használata havonta 8 ezer forintba kerül. A közeljövőben létesülő 

kamerával megfigyelt parkolóhelyek szintén fizetősek lesznek? Ha igen, mennyibe fog 

kerülni? A felújításokkal kapcsolatban elmondja, hogy elkészült a díszburkolat, kialakítottak 

kis kerteket, amit sittel töltöttek fel tetején 10 cm-es termőfölddel. Milyen megfontolásból 

került ez így kialakításra?  

 

László Tamás polgármester: Köszönti a RUP-15 Kft ügyvezető 

igazgatóját Oláh Béla urat. A Zsókavár 2.,4.,6. sz. ház körülötti közterület kialakítását a RUP-

15 Kft bonyolította. Ha így csinálták a kerteket, ahogy az úr említette, az valóban helytelen. 

Utána fognak nézni. Felkéri Oláh Béla urat, és Németh Tibor főosztályvezető urat, hogy a 

feltett kérdésre válaszoljanak. A Kőrakás parki parkoló egy olyan kísérlet, ahol a közterület 

használatot meg lehet váltani. Azok a parkolók, amelyek a korábbi felsorolásában szerepeltek, 

egyik sem lesz ilyen típusú közterület használattal bekerített és védett, őrzött parkoló. A 

Kőrakás parkban többletszolgáltatást nyújtanak azzal, hogy be van kerítve, biztosan talál 

parkolóhelyet magának, mert saját parkolója lesz, aminek nyomógombos vezérlésű kapuja 

van többletvilágítással, és kamerarendszerrel. Ez többletszolgáltatás. Az említett parkolók: 

Zsókavár 2.4.,6.,-nál, a Nyírpalota út 51-nél, a Zsókavár 2., lesz megtalálható többek között. 

Fel tudná sorolni mindet, de ez 27 egység, amely a lakótelep központi részét, a piacot, a 

Páskomliget utca egy részét, Kőrakás parkot, Árendás közt, Hartyán közt, Kontyfa utcát, 

Nádastó parkot, a 173-as busz megállóját érintik, a Fő téren a parkot, Drégelyvár utcát, 

Molnár Viktor u. kereszteződést, stb. Tehát most 27 kameraegység létesül, de a programot 

tovább folytatva legalább minden évben ugyanennyit szeretnének telepíteni. A közrend, 

közbiztonság területén nincs csodafegyver véleménye szerint, de a kamerarendszertől nagyon 

sokat vár. A Rendőrkapitány úr hozzászólásával kapcsolatban annyit mondana, hogy talán az 

a propaganda hiányzik, hogy bemutassák az eredményeket. Elhangzott, hogy öt erőszakos 

bűncselekmény történt, de mind az öt elkövetőt elkapták. A bűnügyi statisztika és a közérzet 

között nagyon jelentős különbség van. Talán azért van ilyen jelentős különbség, mert nem 

beszélnek eléggé az elért eredményekről és nem matatják be. Ennek visszatartó ereje is van és 

a közérzet szempontjából is nagyon fontos, hogy ezeket a lépéseket megtegyék. Megadja a 

szót válaszadásra a főosztályvezető úrnak. 

 

   Németh Tibor főosztályvezető: A Zsókavár u. 53. sz. ház 

lakóközössége már a tavalyi évben komoly megalapozott pályázatot nyújtott be az un. 

kisterek továbbfejlesztése kapcsán. A pályázatot szakemberekből álló grémium bírálta el és 

ennek megvalósítása van most folyamatban. Tavaly a Páskompark bevezető útjánál 10 darab 

parkolót létesítettek, megszüntetve azzal azt az állapotot, hogy egy nyomsávon lehetet ki, be 

közlekedni, mert most kétszer egy sávon lehet folyamatosan ki, be közlekedni. Ez a négy 

darab parkoló, ami létesült ennek a folytatása, és azt az igényt elégítették ki a terv szerint, 

hogy az ott lévő két üzlet előtti illegális parkolási lehetőségeket a Páskompark bejárata felöli 

oldalról megszüntessék és kizárólag a Zsókavár utca felől legyen megközelíthető. Balogh úr 

bizonyára észrevette azt is, hogy a pontház mögötti másik oldalon, a gyógyszertár oldalán 

újabb burkolat felújításokat végeztek, megszüntették ezzel az ott lévő vízelvezetési problémát. 

Viszonylag pozitív visszajelzést is kaptak az érintettektől. A parkolás kérdésében csak 

annyiban kívánja kiegészíteni a polgármester úr által elmondottakat, hogy rövidesen kezdődik 

a Zsókavár utca 2. sz. melletti, a vízgépház és az Elektromos Művek háza mögötti, un. 

háromszögben található parkoló építése, a parkolásra az építési engedélyt megkapták, a 
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közbeszerzési eljárás lefolytatását követően elkezdődik a parkoló építése, az önkormányzat a 

forrást már biztosította. Nagy Attila kérdezte, hogy a Kőrakásparkban megépített parkoló, ami 

gyakorlatilag fizető parkoló miért létesült, és a többi parkoló fizető parkoló lesz-e, vagy sem. 

Erre felméréseik alapján kifejezett igény mutatkozott, azon gépjárművek elhelyezésére, 

amelyek lényegesen magasabb értékűek mint általában a lakóközösségekben megszokott. 

Ezen kívül fizetős parkolót nem kívánnak létesíteni. Úgy gondolják, hogy a 8 ezer forint a 

piaci ár alatt került meghatározásra. A kiskertek tekintetében egy növénytani szakembert 

kértek fel a Pázmány Péter Egyetemről, hogyan lehetne létesíteni kiskerteket a Nyírpalota 71. 

sz. toronyház melletti területen. Közel hetven jelentkező van a kialakítandó húsz parcellára. A 

zaj, por, és rezgésártalom elleni védelem tekintetében a szakemberektől javaslatot kaptak, 

amit ebben az évben meg is fognak valósítani: kétsoros turkesztáni szíl lesz ültetve, amely kb. 

3-4 éven belül teljes védelmet tud a növények számára biztosítani. Nagy úr biztos arra 

gondolt, hogy bizonyos területek, zöld foltok építési törmelékkel vannak átmenetileg feltöltve, 

és ott füvesítve van. Ez valóban így van, ezt alá tudja támasztani. Ez egy átmeneti, ideiglenes 

állapot. Ezen a területen uniformizált pavilonokat kívánnak megjelentetni, az önkormányzat 

költségvetésében benne van, mely szerint összesen tíz darabot szeretnének, de első lépésben 

nyolcat. Az építési törmelék gyakorlatilag alapozásként szolgál majd a telepítendő 

pavilonoknak, nyilván ezek a telepítés előtt kiemelésre kerülnek, de addig is nem akarták, 

hogy az építési törmelék állandósult látványa legyen, ezért földel és fűmaggal vetették be. 

Fontos információ még a szelektív hulladékgyűjtésekkel kapcsolatban, hogy a Fővárosi 

Önkormányzat egy uniós pályázat elnyerése kapcsán az FKF ZRt. bonyolításában végzi az un. 

házhoz menő szelektív hulladékgyűjtés programját. Ez jelen pillanatban csak két szekció 

hulladékgyűjtését oldja meg, a műanyag és a fémdobozét, a papírét és az üvegekét nem. Ez 

utóbbiak megoldása továbbra is közterületen fog megjelenni, de megítélésük szerint nem 

ebben a formában és lényegesen kisebb számban. A 2014. év végére az 57 db letelepített 

szigetet meg kell szüntetniük ebben a formában.  

 

László Tamás polgármester: Az említett két szekció a bevásárló helyek 

környezetében lesz kialakítva. Azáltal, hogy áruházak mellé lesz telepítve, gyakorlatilag az 

ellenőrzés hatékonyabb lesz. Ezen a téren jelentős változás várható, bár nem problémamentes, 

mert a panelépületek lépcsőházában az elhelyezés nem egyszerű kérdés. Azokat a 

helyiségeket, amelyek korábban tárolók voltak, és azokból üzletek kialakítására került sor, de 

használatuk megszűnt, vissza kellene adni a háznak. Erről még tárgyalni kell az 

illetékesekkel. A helyek kialakítása problematikus, nem egyszerű az elhelyezés, mert ha 

magas rámpáról kell leemelni a konténereket, az legalább 150 kilógramm.  Jelenleg is 

tárgyalásban vannak az FKF ZRt-vel hogy a különböző pozíciókra megoldásokat találjanak. 

Kéri Oláh Béla ügyvezető igazgató urat, hogy az előkészítés alatt álló nagyberuházásokkal 

kapcsolatban néhány dátumot és a fejlesztés tartalmát ossza meg a közmeghallgatás 

szereplőivel.  

 

   Oláh Béla (Rup-15 Kft. ügyvezető igazgatója):  A Zsókavár III. ütemű 

Projekt végrehajtásában egy beruházási elem befejeződött, ez a Kőrakás park 37. sz. alatti 

társasház tető és homlokzat felújítása. Gyakorlatilag a kivitelezési munka ezen a területen 

befejeződött. A vele szemben lévő Kőrakás park 1-8. sz. alatti társasháznál a kivitelezési 

munka folyamatban van, a kivitelező teljesítési határideje november vége lenne, de 

valószínűleg ezen a területen is határidő előtt teljesíteni fogja a beruházást.  

 

   László Tamás polgármester: Félbeszakítva az ügyvezető igazgató úr 

beszámolóját szeretné megköszönni a fiatal házaspár jelenlétét, hogy időt szántak arra, hogy 

kisbabájukkal ellátogassanak a közmeghallgatásra, és elmondják véleményüket. Ez azt 
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mutatja, hogy a közélet és a helyi problémák iránti affinitás megvan bennük. Mivel távozni 

készülnek, megköszöni jelenlétüket, további szép estét kíván. Visszaadja a szót az ügyvezető 

igazgató úrnak.  

 

   Oláh Béla (Rup-15 Kft. ügyvezető igazgatója): A szobabérlők házának 

a beruházása várhatóan határidő előtt szintén befejeződik, ennek szintén november végén 

lenne a határideje. A Hartyán Általános Iskola felújítása esetében arra törekedtek, hogy 

iskolakezdésre a belső átalakítási munkák megtörténjenek és szeptemberben a diákok el 

tudják kezdeni a munkát. A külső felújítás jelenleg is folyamatban van, ez a beruházás kb. 

60%-os készültségi fokon áll és várhatóan határidő előtt átadásra kerül. A közterületek 

felújításánál szintén lefolytatták a közbeszerzési eljárást, megvan a pályázat nyertese. Két 

kivitelező végzi a közterületek felújítását; ez Hartyán Általános Iskola melletti közparkot 

érinti és a mellette lévő Hartyán Óvoda melletti területet. A teljesítés várhatóan szintén a 

határidő lejárta előtt fog megvalósulni. Szeptember 27-én aláírták a térfigyelő 

kamerarendszerre vonatkozó szerződést, a szerződés szerinti teljesítési határidő januári 

időpontot tartalmaz. A kivitelező által beadott előzetes ütemezés alapján december közepére 

átadásra kerül a térfigyelő kamerarendszer.  Összesen 27 kamerarendszer kerül kiépítésre, 

illetve a Rendőrkapitányságon kialakításra kerül a központ, ide fog befutni mind a 27 

kamerajel. A próbaüzemmel együtt várhatóan karácsonyra átadható lesz. A Spirálház 

épületegyüttesére gyakorlatilag a kiviteli terv rendelkezésre áll, ahhoz hogy le tudják folytatni 

a közbeszerzési eljárást, jogerős építési engedélyekre van szükség. Két építési engedély 

köteles elem valósul meg a Spirálház kapcsán. Az egyik a liftépítés engedélyezési  eljárása, 

erre az elmúlt héten kapták meg az építési engedélyt. A spirál építményre várhatóan napokon 

belül megkapják az építési engedélyt. Ezt követően kiírják a közbeszerzési eljárást. Ez nyílt 

eljárás lesz, melynek pontos dátumait még nem lehet meghatározni, mert minimum 90 nap a 

közbeszerzési eljárás lefutásának a menete. Ezt követően tudnak csak vállalkozási szerződést 

kötni, illetve munkaterületet átadni. A következő beruházási elem a Zsókavár u. 46-62. sz. 

társasház felújítása. A közbeszerzési eljárás elindult, lefolytatásra került, a közbeszerzési 

eljárás során tizenhárom pályázó pályázott nyílt eljárás keretében a beruházás 

megvalósítására. A tizenhárom pályázóból kettő megtámadta a Közbeszerzési 

Döntőbizottságnál magát a közbeszerzési eljárást. Október 4-én megjelent a Közbeszerzési 

Értesítőben az eljárás megtámadása, a Közbeszerzési Döntőbizottság még tárgyalást nem 

tűzött ki az ügyben. Ennek a lezárását követően lehet szerződni, illetve meg kell várni a 

moratóriumot. Magának az eljárásnak a menetéről még annyit szeretne elmondani, hogy két 

hete van a Közbeszerzési Döntőbizottságnak, hogy az iratanyag beérkezését követően 

tárgyalást tűzzön ki az ügyben és elbírálja a közbeszerzési támadás alaposságát. Gyakorlatilag 

itt tartanak a projekt megvalósításában. Tehát, két olyan beruházási elem van, amely még nem 

kezdődött meg; a Zsókavár u. 42-46. sz. társasház és a Spirálház felújítása. A közreműködő 

szervezettel történő egyeztetés alapján a liftépítést befogadja a közreműködő szervezet a 

támogatott projekt terhére, illetve olyan elemeket is befogad, amely magának a gépészeti 

rendszer kialakításával kapcsolatos. Ilyen a távhőrendszernek, illetve az elektromos 

rendszernek a leválasztása,  mérhetővé tétele. A Zsókavár II. ütemű projekt zárása 2013. első 

félévében megvalósult, a projekt fizikai befejezését követően a záró elszámolást benyújtották 

a közreműködő szervezethez. A projekt teljes zárásához a közreműködő szervezet részéről 

egy helyszíni ellenőrzés lesz még. Ennek tervezett időpontja november 4-5-6. és ezt követően 

fogja a II. ütemű projektet lezárni a közreműködő szervezet. A projekten kívüli elemeknél a 

Zsókavár 32-38. sz. társasház mögötti parkoló építés a kivitelezés végéhez közeledik. Itt volt 

még egy olyan másik elem, ami projekten kívüli tervezett elem volt, ez a Görzenál 

megépítése. Az előzetes költségbecslés alapján a rendelkezésre álló forrásra magát a 

beszerzési eljárást lefolytatták. A beszerzési eljárás alapján adott árajánlatok meghaladták azt 



 12 

a keretösszeget, amely alapján meg lehetett volna valósítani a Görzenál megépítését. Ez 

alapján maga a beszerzési eljárás eredménytelen lett, tehát ez a beruházás ilyen formában – 

amíg a megfelelő forrás nincs meg hozzá – nem valósítható meg. Három darab energetikai 

pályázat került benyújtásra az önkormányzat részéről, ebből egy pályázat; a Kontyfa iskola 

energetikai pályázata nyert. Erre vonatkozóan a közreműködő szervezet még a támogatási 

szerződés megkötésére hívta fel az önkormányzatot. A másik két ilyen energetikai pályázat az 

Árendás Óvoda és a Vácrátót Óvoda energetikai felújítása. Mindkét pályázatban az ismételt 

tartalmi ellenőrzést megkezdték, ezekben a pályázatokban döntés még nem született.  

 

   László Tamás polgármester: Igazgató úr lelkesedése nyilvánvaló. 

Lehet érzékelni, hogy a fejlesztés rendkívüli körültekintést, és szabályozottság betartását 

igénylő feladat. Megadja a szót dr. Finta Béla főosztályvezetőnek. 

 

Dr. Finta Béla főosztályvezető: Polgármester úr a bevezetőjében 

elmondta, hogy nem bíztatja arra a közterület-felügyelőket, hogy fogják vissza magukat a 

bírságolásban, ő sem bíztatja erre őket. A főosztály vezetőjeként, az ő feladatuk az - helyi 

rendelettel, kormányrendeletekkel is támogatva -, hogy ügyeljenek a szabályok betartására és 

a be nem tartók szankcionálása. Nem tartja korrektnek, és nem is az, hogy ahogy csökken a 

parkolóhelyek száma, erősödik a bírságolási tevékenység. Rossz néven venné, ha ilyen 

tevékenységet tapasztalna, de erről nincs szó. A parkolóhelyek száma nem csökkent, hanem 

nőtt. Egyetért azokkal, akik úgy gondolják, hogy ebben van egy nagy adag szubjektív 

megítélés. Emiatt gondol arra, hogy döntően komplex módon kell kezelni, látni és ebben 

számít a lakosság segítségére is. Komplex módon kell érezni azt is, hogy mi minden tartozik a 

közrend, közbiztonság témakörébe. Amennyiben a térfigyelő kamerákkal, és a fokozott és 

propagált rendőri jelenlétnek köszönhetően a közbiztonság érzete erősödni, javulni tud az 

egyes településrészeken, akkor nem lesz már olyan probléma, hogy ahogy elhangzott, 

távolabb, szabálytalanul hagyja valaki ott a gépkocsiját, hogy ne kelljen annyit gyalogolnia, 

mert nem érzi biztonságosnak azt a távolságot. Balogh úr elismerte, hogy tilos helyen parkolt, 

ilyenkor a közterület-felügyeletnek bírságolnia kell. Szemrehányásokat azoktól a 

gyalogosoktól kapnak, akik ilyenkor elmondják, hogy hol van a közterület-felügyelet, amikor 

őket zavarja a szabálytalan parkolás. Nincs kiadva a közterület-felügyeleti csoportnak, hogy 

kifejezetten utazzanak a bírságolásra, de meg van határozva a számukra az, hogy amennyiben 

ilyet észlelnek, akkor teljesítsék a kötelezettségüket. Ezt teszik, és a jelek szerint egyre 

erősödő jelenléttel. 

 

   László Tamás polgármester: Megismétli, hogy a közterület-felügyelet 

nem bevétel centrikus, hanem rend centrikus. Megadja a szót Reiszné Naszádi Magdolna 

főosztályvezetőnek. 

 

   Reiszné Naszádi Magdolna főosztályvezető: A kerületben hét aktív 

idősklub működik, mindegyik városrészben megtalálhatóak. Ebből kettő a Csokonai 

Művelődési Központban van. A civilek közül a Szolidáris Kisnyugdíjasok és a Száraznád 

közösségi házban is működik egy. A korösszetétel a nyugdíjas klubokban 60-90 éves korig 

terjed. Azt nem lehet meghatározni, hogy hány éves kor mehet be egy idős klubba, de 

generációs ellentétekről nem számolt be senki. Bárkit szeretettel várnak, nagyon aktívak az 

odajáró klubtagok. A kerület Újbuda mintájára elindítja a 60+ programot. Ez többek között 

azt jelenti, hogy bevezetnek egy kedvezmény kártyát, ahol a nyugdíjasok bizonyos boltokban 

kevesebbért, kedvezménnyel vásárolhatnak. Ezen kívül még számos más jellegű kulturális, 

egyéb programokat szerveznek. Most kerül a Szociális, Családvédelmi és Tulajdonosi 

Bizottság elé az idősügyi koncepció, ebben ezeket mind el lehet olvasni. Balogh László úrnak 
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el is küldik, a klubok címével, elérhetőségeivel együtt. Az Életképekben, a mostani lapszám 

megjelenésétől rendszeresen elindul egy 60+ oldal, ahol az idősebb korosztályt érdeklő 

híreket, eseményeket lehet olvasni. Az idősekkel kapcsolatos rendezvényeket mindig 

megjelentetik a helyi médiában, ahol értesülhetnek róla, és bárki részt vehet ezeken. Nem régi 

kezdeményezés a Csomópont, amely tehetséges fiatalokat karol fel, gyűjt egybe, a Száraznád 

közösségi házban működik. A kerület számos koncepciójában meg vannak határozva az 

ifjúsággal kapcsolatos elképzelések, feladatok. Kamaszparkot, ifjúsági, közösségi teret, 

többféle programot tervez a képviselő-testület. 

 

   László Tamás polgármester: Megadja a szót a lakóknak. 

 

   Balogh László (Zsókavár u. 53.): Köszöni a válaszokat, nem is várt 

mást. Mondta, hogy nem vár nagy válaszokat. Egyedül a rendőrkapitány válaszát fogadja el 

tisztességgel. Tudja mi az, hogy társadalmi közérzet, és tudja mi a valóság. Tudja, mi van 

Újpalotán. Ismeri az emberek hangulatát, a tényleges közérzetét. A hivatal előtt a 

hirdetőtáblán 2010-es pályázat van kint, a kerület honlapján, sok mindenre rákattint, nem 

nyílik meg. Nem tudja, hogy azok közül, akik jelen vannak, hányan élnek Újpalotán, mert aki 

nem ott lakik, nem ismeri az ottani közérzetet. A piaccal kapcsolatban változatlanul 

elégedetlen, nem a válaszban elhangzottakat érzékeli. A közterület-felügyelettel maximálisan 

egyetért, valóban rendet kell tartani. Sok olyan gond van még, amiről nem beszéltek itt. Egész 

más családi házban élni, és egy ilyen nagy panelban. Köszöni a válaszokat, de a páratlan 

oldalról nem beszéltek. Ez őt bántja, és azt a lakóközösséget is, akit ő most itt képvisel. A 

Páskom parkban, ahol a 4 emeletes házak vannak, ott merjen valaki végigmenni sötétedéskor. 

Újpalota Fő terén ott vannak a bódék, egy vegyes bolt, egy kínai üzlet, az állapot 

minősíthetetlen. Ezt látják Újpalotáról az emberek. A piacon végig azt lehet látni a bódék 

előtt, hogy isznak, és szórják a cigi csikkeket. Elsősorban neki bűnmegelőzési és közterület-

felügyeleti gondjai vannak. Egyetért a közterület-felügyelettel. Rendet kell tartani. Azonnal 

befizette a csekket, ami 10.000 Forint volt. Érdekes volt, mert lehetett volna ez 5.000 Forint 

is, tud ilyenről. Két hét múlva kapott egy ajánlott küldeményt, amiben benne volt még egy 

csekk, egy leírás, ha befizette már a büntetést, akkor ezt a levelet vegye tárgytalannak. Nem 

arról van szó, hogy ő „kekeckedik”, de van egyfajta közérzet. A XV. kerületnek Újpalota a 

legnagyobb szavazóbázisa, ezt is tudomásul kell venni. Csak a páros oldalról beszéltek, a 

páratlanról szó sem volt. Akik hátul laknak a 4 emeletes házakban, azok igazán tudják mi a 

közbiztonság. Ezek azok a gondok, amik az újpalotaiak közérzetét befolyásolják. Más annak, 

aki ott él, és más annak, aki nem. Aki bemegy Újpalotára az azt látja, hogy a Zsókavár u. 2-4-

6. milyen szép. És a másik oldal? Elnézést kér, de a piaccal kapcsolatban nem tudja elfogadni 

a választ. 

 

   Keresné Arató Éva (Zsókavár u. 2.): Köszönik polgármester úr azon 

szándékát, hogy további 80 parkoló fog megépülni a környéken. Ez azt mutatja, hogy jelenleg 

ez a 80 parkoló hiányzik. Nagy gondot okoz a parkolás. Kéri, hogy fogja vissza magát a 

közterület-felügyelet, mert amíg megépül a 80 parkoló, addig hol parkoljanak? Legyen 

lehetőség parkolni addig is, amíg megépül ez a 80 parkoló. 

 

   László Tamás polgármester: Egyet ért Balogh László úrral, ő sincs 

megelégedve a piaccal. Az egész felújítás is azért történik. Alapvető feladat, hogy ott egy 

versenyképes és minél több őstermelőt befogadó piacot hozzanak létre. Számtalan oka van 

ennek.  

 

    Moldován József (Szentkorona útja 20.): A MÁV-telep ügye miatt jött. 
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Sok mindent csinálnak Újpalotán, tudja, ott van a legnagyobb szavazóbázis, de a MÁV-

teleppel mi lesz? Többször próbálta elérni Németh Tibor főosztályvezetőt, de nem sikerült. 

Tavaly volt gyűjtőzsák. Azért jött, hogy megkérdezze lesz-e gyűjtőzsák?  

 

   László Tamás polgármester: Kéri, gyűjtsenek össze több kérdést. 

 

   Dénes Lászlóné (Rákospalota): A Kossuth utca és Régifóti út sarkáról 

szeretne érdeklődni, ami 4 éve lóg a levegőben, nem történik igazán semmi. Csak ígéretek 

vannak erre a területre. 

 

   Sztupinszki László (Szőcs Bertalan u. 27.): Problémásnak tartja a 

szelektív hulladékgyűjtő szigetek megszüntetésének a módját. Tudatos szelektív 

hulladékgyűjtőként viszi a PET palackot a szigetre, de a Szántóföld útig kell vinnie. Nehezen 

tudja a tárolóba tenni, mert 40 cm van a bedobás és az út széle között. Balesetveszélyes, ezt az 

egyet hagyták meg, aminek semmi értelme. Szólt a képviselőjének, megbeszélték a dolgot, 

utána járt, visszahívta, és javasolta, hogy jó lenne, ha az önkormányzat hivatalos lapja, az 

Életképek, a lakóknak jelezné ezt. Egyetlen szelektív szigeten nincs tábla arról, hogy ott a 

szelektív gyűjtés meg fog szűnni. Nem ez a megoldás. Két hét múlva megjelent az 

Életképekben, hogy ez és ez van, megszűntek a szigetek, de ez év végéig megkapják a 

kukákat. Az is benne volt, hogy olvassák az FKF zrt. honlapját erről. Megnézte a honlapot. 

Nem úgy kellett volna csinálni, hogy meg kapja minden lakó a két kukát, és csak utána 

összeszedni a szelektív gyűjtőket? Csak kétfajtát lehet szelektíven gyűjteni, az üveget és a 

fémet nem. Azt nem tudják, hogy hová, nem derült ki. Nem érti ezt az egész megoldást. Nem 

ez az elintézési módja ennek a dolognak. 

 

   Sumics János (Nádastó u. 63.): Köszönetet mond az önkormányzat 

vezetőinek, mert tapasztalatai szerint az elmúlt időszakban tárgyilagosak, udvariasak, 

segítőkészek voltak. Kiemeli Németh Tibor főosztályvezetőt és munkatársait, Reiszné 

Naszádi Magdolna főosztályvezető asszonyt és dr. Sárosi Magdolna kabinetvezető asszonyt, 

akiktől sokszor segítséget kapott. Ezzel teljesültek az SZMSZ IX/2 §-ában leírtak. Örül annak 

is, hogy a Pestújhelyi út 60. szám alatti sarokingatlan rendezetlenségével kapcsolatban 

polgármester úrnak tett észrevételére gyors hatósági intézkedést történt. Azonban azt is el kell 

mondani, hogy Pestújhely kimaradt a koncepciókból, a fejlesztésekből. A Fővárosi 

Önkormányzat által kiírt A és B pályázatok közül sajnálatos módon csak az egyiket 

terjesztette elő polgármester úr, és azon a pályázaton nem nyertek. Szerencsésebb lett volna 

elfogadni Gyurcsánszky János javaslatát, és benyújtani mind a három pályázatot. Ezt súlyos 

hibának tartja, mert mindenki előtt ismert az a tény, hogy a Rákos út és a Pestújhelyi út 

fővárosi terület, ezért 100 %-os térítést kaphattak volna. Az Észak-Pesti Kórház néven ismert 

Őrjárat utca 1-5. szám alatti– nem 1-3., ami a honlapon szerepel – 7,5 hektáros ingatlanon álló 

34 épület közel 23 évi pusztulásra van ítélve. Volt időszak, amikor a kerületi önkormányzat 

100 %-os tulajdonában állt az ingatlan, jelenleg 50-50 %-ban a kerület, illetve a magyar állam 

tulajdona. Úgy gondolja, hogy a kihasználáshoz a szándék és az akarat hiányzik. 2012-ben 

120 millió forintos EU pályázat, 2013. január 14-ig 90 millió forintos EU pályázat jelent meg 

egészségügyi bázisok felújítására, bontására. Az önkormányzat nem lépett semmit. Az Észak-

Pesti Kórház területén, a Pestújhelyi út felőli oldalon 23 éve egy féltető alatt összetört 

bútorok, fajanszok hevernek. Ez szégyen, főleg annak tükrében, hogy egy 2007. szeptember 

26-i jegyzőkönyvben az szerepel, mely szerint Dr. Nagy Antal jegyző tájékoztatta a 

képviselő-testületet arról, hogy László Tamás képviselő feljelentette Hajdu László 

polgármestert az Észak-Pesti volt kórház hűtlen kezelése miatt a Legfelsőbb Ügyészségen. 

Akkor egyetértett ezzel, de azt kell látni, hogy eltelt három év és nem történik semmi. 
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Jelenleg nem lehet tudni, hogy kinek kell a gazt levágni, a kidőlt fát eltakarítani. Érdeklődött a 

GMK-nál, hogy nekik van-e közük a karbantartáshoz. A GMK vezetője azt a tájékoztatást 

adta, hogy nekik nincs közük hozzá. A vagyonkezelő szintén arról tájékoztatta, hogy nem 

tartozik hozzájuk a kórház területe. Polgármester úrtól kérdezi, van-e elképzelése az Észak-

Pesti Kórház 100 %-os birtokbavételére? Vagy vissza kellene adni a terület kezelését a 

magyar államnak. Birtokában van egy 11 fideszes képviselő által aláírt szándéknyilatkozat 2,5 

milliárd forintos kötvénykibocsátásról. A nyilatkozatban szerepel, hogy nagy mértékben 

fordítanának pénzt az Észak-Pesti Kórház rehabilitációjára. Lehet-e tudni, mi a szándék a 

három évvel korábban a Rendőrségnek átadott Pestújhelyi út 9. szám alatti helyiséggel? Gond 

lenne-e, ha a szomszédos üveges bérelné a helyiséget? Kapitány úr nem tiltakozott ez ellen, 

mert a helyiséget nem használják. Van-e lehetőség arra, hogy a Pestújhelyi Múzeum 

raktárkészletét elhelyezzék az Észak-Pesti Kórházba? A KoMa színház kellékei már a 13. 

számú épületben vannak, ott elférne a múzeum készlete is, így a Pestújhelyi út 44. szám alatti 

helyiséget is bérbe lehetne adni. A 48/1994. (VIII.1.) számú fővárosi rendelet szabályozza, 

hogy a telekhatártól a járdaszegélyik a tulajdonosok kötelesek tisztántartani a területet. Van-e 

lehetőség arra, hogy a rendelet betartását a közterület-felügyelők ellenőrizzék. Kéri 

polgármester urat, ne engedje, hogy a Főváros átvegye a közterület-felügyelőket, mert rájuk 

szükség van a kerületben. Kéri, hogy Pestújhelyen is legyen fejlesztés, mert nem elég a 

Zsókavár projekttel foglalkozni.  

 

   László Tamás polgármester: A XV. kerület soha nem volt az Észak-

Pesti Kórház 100 %-os tulajdonosa. 1991 óta az ingatlan 50-50 %-ban volt a Fővárosi 

Önkormányzat és a XV. kerületi Önkormányzat tulajdona. 1991-2010. közötti időszakban 

valóban semmi nem történt. 2010. után beköltözött a Mentőállomás az ingatlanra, miután az 

egészségügyhöz kapcsolódó feladatot lát el. Folyamatban van a 13. jelű épület tervezése, 

ahová beköltözhetnek a Bezsilla utcai háziorvosok, illetve a tüdőgondozó és tüdőszűrő 

állomás. Ezt a feladatot még ebben a ciklusban el kívánják végezni. A 3. jelű épületet 

gondozó háznak, illetve demens ellátó intézménynek tervezik kialakítani. A GYEMSZI  

főigazgatójával bejárták a területet, és megkérték a tervhez a fővárosi engedélyt. A 13. jelű 

épülethez írásban megkapták a tulajdonosi hozzájárulást. További két épület tervezésére 

kezdeményeztek eljárást a GYEMSZI felé. A GYEMSZI, az önkormányzattal karöltve 

további területek hasznosításán is dolgozik. A térközpályázatra 5 milliárd forint állt 

rendelkezésre és 16 milliárd forintnyi pályázat érkezett be. A fővárosi főépítész szakmai 

véleményét elfogadhatónak tartja, mely szerint a kerület pályázata szakmailag kiváló volt, a 

rendelkezésre álló összeg miatt nem nyertek. Ennek ellenére az elképzelésekből valamit 

mindenképpen szeretnének megvalósítani. Nem igaz az, hogy az ÉPK-val kapcsolatban 

hiányzik a szándék és az akarat. A Pestújhelyi úton lévő KMB irodával kapcsolatos felvetést 

megfontolandónak tartja, ismét felveszi a kapcsolatot kapitány úrral. A Rákospalotai 

Múzeumot nem lehet az ÉPK területén elhelyezni, annak Rákospalotán van a helye. A 

48/1994. számú fővárosi rendelet hatályban van. A közterület-felügyelet ellátásával 

kapcsolatban folyamatban van a tárgyalás a Fővárosi Önkormányzattal. Valamennyi kerületi 

önkormányzat vezetőjének az volt az álláspontja, hogy a közterület-felügyelet lokális feladat, 

azt nem kívánják átadni a Fővárosi Önkormányzat, inkább a felügyelet megerősítésére 

törekednek. A jelenlegi három körzet helyett a jövőben a közterület-felügyelők tíz körzetben 

dolgoznának. Ettől és a térfigyelő kamerák megvalósításától várható jelentős előrelépés a 

közbiztonság területén. A Szőcs Bertalan utcai, illetve Szántóföld utcai szelektív 

hulladékgyűjtő szigettel kapcsolatos felvetéssel egyetért. Nem jó megoldás, hogy úgy 

szűntetik meg ezeket a gyűjtőhelyeket, hogy nincs megoldva a továbbiakban a szelektív 

gyűjtés lehetősége, és nincs kellő tájékoztatás. A Kossuth utca  Régifóti út kereszteződésére 

készül egy szabályozási terv, akkor kerülhet sor az utat leszűkítő beépítés megszüntetésére. A 
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jövő évi költségvetés betervezése során kell gondolni a két ingatlan megvásárlásának 

lehetőségére. A MÁV-telepet érintette a térközpályázat. Az elképzelésekből mindenképpen 

meg kívánják valósítani az Ozmán utcai telep olyan célú hasznosítását, ami lehetetlenné teszi 

az ingatlanspekulációkat. A terveket szeretnék megbeszélni a lakossággal. A tervek 

megvalósítása 250 millió forintba került volna 50 millió forintos kerületi önrésszel. Ekkora 

összeg biztos nem fog rendelkezésre állni erre a célra, de valamit biztos megvalósítanak az 

elképzelések közül a MÁV telepen. A MÁV teleppel kapcsolatban érkeztek kérdések írásban 

is. Kérdés érkezett például a Szent Korona utcai fekvőrendőr kialakításával kapcsolatban. A 

választervezetet főosztályvezető úr előkészítette. Október végéig kijavítják a hibát, az autósok 

számára biztonságossá teszik a fekvőrendőrt. A területen nagyobb szabású forgalomcsillapító 

program indul, aminek keretében elvégzik a szükséges javításokat is. A zsákakcióval 

kapcsolatban főosztályvezető úr fog érdemi választ adni.  

 

   Németh Tibor: A képviselő-testület továbbra is támogatja a 

„Novemberi Tisztasági Hónap” programot. A program végrehajtója a Palota 15 Kft. A 

szerződéstervezet elkészült, a lakosság a legközelebb megjelenő Életképek c. lapban kap 

tájékoztatást a „zsákosztási” akcióról. A program egyik eleme, hogy a magánlakások, családi 

házak, társasházak az ingatlan nagyságától függően kapjanak hulladékgyűjtő zsákokat.  

 

   László Tamás polgármester: Ismételten kérdések következnek.  

 

   Sztupinszki László (Szőcs Bertalan u. 27.): Megköszöni a választ. Azt 

kéri, hogy amíg nem kapják meg az új szelektív gyűjtőket, addig állítsák vissza a korábbi 

hulladékgyűjtő szigeteket. Az önkormányzatnak van beleszólása abba, hogy a Fővárosi 

Önkormányzat, illetve az FKF Zrt. mit csinál a területén.  

 

   László Tamás polgármester: Kevés ennyire öntudatos, a környezetre 

figyelő ember van a kerületben, aki ilyen mértékben képviseli a kerület érdekeit. Megkéri 

főosztályvezető urat, hogy konkrétan vizsgálja meg a kérdést. A Fővárosi Önkormányzat, 

illetve az FKF Zrt. zárt rendszerben bonyolítja a programot, meg kell nézni, hogy valamilyen 

mértékű beleszólása lehet-e a kerületnek. Kérjenek egy ütemtervet, hogy ha van benne 

valamilyen összehangolatlanság a kétféle rendszer felépítése, illetve megszüntetése tárgyában, 

azt jelezhessék az FKF Zrt. részére.  

  

   Sztupinszki László (Szőcs Bertalan u. 27.): Újpesten két hónappal 

korábban kaptak a lakók értesítést az új kukák elhelyezéséről, illetve a szigetek 

megszüntetéséről.  

 

   Tamás Csaba (Alagi tér): Elindult az Alagi téren a „Miénk ..a tér” 

pályázat, amit örömmel vett a lakosság. Egy kis térről van szó, reméli, hogy befejezik az 

elkezdett munkát. Ennél azonban fontosabb kérdésnek tartja a Töltés utcai vasúti átjáró 

helyzetét. Felújították az átjárót, a palotai részen elkészült a járda is, azonban az Újpest felé 

továbbra sincs járda, pedig sokan mennek arra a villamos megállóba. Tudja, hogy erre sokféle 

magyarázat van, de csak mintegy 50 méteres szakaszról lenne szó. Lehet, hogy 20 év múlva 

itt lesz metró, de az emberek most ragadnak bele a sárba. Reméli, hogy a közeljövőben 

megépül ezen a rövid szakaszon a járda.  

 

   Osvágyi Józsefné (Rekettye u.): A szelektív hulladékgyűjtéssel 

kapcsolatban kérdezi, ha két kukát kapnak, hová teszik a papírt? A szigeteken négy helyett két 

gyűjtő lesz? Újpalotán kis kerteket csinálnak. Úgy gondolja, hogy a Zsókavár utca utáni 
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részen kellene inkább kerteket kialakítani. Jó lenne, ha átfestenék a zebrákat, mert sok helyen 

le vannak kopva.  

 

   László Tamás polgármester: Megállapítja, hogy több észrevétel nincs, 

lezárja a kérdéseket. Nagyon sok levelet küldtek a Fővárosi Önkormányzat részére a gyalogos 

átkelők ügyében. A Zsókavár utcai átkelőt felújították. Természetesen továbbra is jelzik a 

gyalogátkelőkkel kapcsolatos panaszokat az illetékeseknek. A közösségi kertek kérdése 

hasonló a parkolókkal kapcsolatos kérdésekre. Az emberek azt szeretik, ha közel van a 

parkoló, rálátnak az autójukra. Ha ezeket a kerteket a lakóházakon kívül alakítják ki, azokat 

senki nem fogja gondozni. Fontos ezeknél a kerteknél a láthatóság. A Töltés utcai vasúti 

átjáró ügye valóban nem először merül fel. A problémát már az első megkeresés után jelezte 

Wintermanntel Zsolt polgármester úrnak. Azt is jelezte, hogy a XV. kerület hajlandó 

megépíteni a járdát, azonban gondot jelent, hogy nem lehet forrást átadni egy szomszédos 

kerületnek. Újra megvizsgálják az ügyet, hogy találnak-e megoldást. Az Alagi téren 

természetesen megvalósítják a programot, a pontos időponttal kapcsolatban főosztályvezető 

úr válaszát kéri.  

 

   Németh Tibor főosztályvezető: Az Alagi tér kialakítására megkötötték 

a kivitelezési szerződést, várhatóan a következő hetekben megtörténik az aszfaltozás. A 

szelektív gyűjtőkkel kapcsolatban megérti Sztupinszki úr felháborodását, mert kb. 150 métert 

kell ahhoz sétálni, hogy elérje a következő szelektív gyűjtő szigetet. Az FKF Zrt. a kerületben 

összesen 10 szigetet szüntetett meg. Még valóban nincs megoldás arra, hogy a fennmaradó, 

kétféle hulladék gyűjtése milyen módon történjen. Ebbe a kérdésre a kerületnek viszonylag 

kevés beleszólása van. Természetesen egyeztetnek abban, hogy a két program harmonizáljon 

egymással.  

 

   László Tamás polgármester: Megköszöni a hivatal vezetőinek a 

hozzászólását, elemzését az egyes kérdésekkel kapcsolatban. A közmeghallgatások minden 

esetben a panaszokról, a hiányosságokról szólnak. Minden felvetést értékelnek, azokat 

igyekeznek beilleszteni a programjaikba, orvosolni a panaszokat. Többször felvetődött, hogy 

van, ahol jelentős fejlesztések folynak, és van, ahol egyáltalán nem fejlesztenek. Rákospalotán 

ahhoz, hogy a városközpontban jelentős fejlesztést hajtsanak végre, szabályozási tervekre van 

szükség, aminek több év a lebonyolítási ideje. Egy kertvárosi övezetben nehezebbek a 

fejlesztések, de elindult a gondolkodás az Istvántelki vasútállomás környezetével 

kapcsolatban. Remélhetőleg az év végéig megszűnik a Novák piac, aminek a helyén olyan 

eszközváltó csomópont kialakítása kezdődhet meg, amelyik kapcsolódik a Rákospalota-

Újpest vasútállomáshoz. Nagyon sok kis teret újítanak fel Rákospalotán, ami segíti a 

közösségszervezést. Rákospalotán elindul két jelentős intézményfejlesztés. Az egyik a Fő úti 

bölcsőde átépítése, ami két ütemben történik, illetve a Patyolat utcai óvoda fejlesztése. 

Számos egyéb felújítás is történik. Ebben a félévben intézmény felújításra, karbantartásr165 

millió forintot költöttek, ami ötszöröse a korábbi ráfordításoknak. Ezek a felújítások nagyrészt 

a kertvárosi részen történnek. Pestújhelyen a Sztárai tér megújításának megtörténik az I. 

üteme, ami a református templommal párhuzamos út átépítését, parkolók építését, illetve a tér 

körüli járda felújítását, kialakítását jelenti. A kertvárosi területeken mintegy 170 millió 

forintot fordítanak járda felújításra. A kertvárosi részen sok játszóteret újítottak fel, a Rädda 

Barnen Eötvös utca sarkán, a Közvágóhíd téren, a Tarpai téren, most készül a játszótér a 

Palotás téren. Nagyon komoly program a műfüves pályák építése is. A ciklus végére egy tucat 

műfüves pályával rendelkeznek az intézmények.  

 

A közel fél milliárd forintos beruházás mintegy 70 %-át az MLSZ támogatásából fedezték, 30 
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%-os önrész mellett. Folynak a tornaterem felújítások. Sok olyan terv van, ahol a tervezési 

folyamatot kell először elvégezni, mivel az előző időkből nem találtak terveket. Most jelentős 

fejlesztési program folyik, illetve zajlik egy nagyon komoly előkészítési folyamat. A 

fejlesztésekhez általában közösségfejlesztés is kapcsolódik. A Zsókavár utcai tapasztalatokból 

kiindulva tudnak programot készíteni a kerület többi lakótelephez is. Úgy gondolja, hogy az 

előző ciklusokhoz képest nagyon jelentős fejlesztés valósult meg az elmúlt időszakban. 

Köszönetet mond azoknak, akik dolgoznak ebben a munkában, segítik a programok 

megvalósulását. Megköszöni a jelenlévők aktivitását. Az írásban feltett kérdésekre írásban 

adják meg a választ. A közmeghallgatást bezárja.  

 

 

 

K.m.f. 
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jegyző 
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